

the HerAulde la Press Patrimoine



November, 2016 - novembre 2016



Thank you to all who attended CHOO|COPO's Annual Gathering of Council, held in the Councillors' Lounge at Ottawa City Hall. And a special thanks to *Councillor Tobi Nussbaum* and *Councillor Diane Deans* for providing words of welcome and support and joining us for part of the session.

We were pleased to provide updates on a very busy and productive year in 2016 and continuing in 2017; and on our new 2017-2021 Strategic Plan. And to have guest Jenna Richards from the Ottawa Arts Council who reported on their Cultural Sustainability Project and solicited input from our Members on potential opportunities for sharing resources within Ottawa's cultural community.

Our Members' discussion and insights provided important feedback that will help guide our upcoming strategic directions and initiatives; and our goal to continuously improve our Member opportunities and benefits.

Catherine Lindquist, Executive Director



In This Issue

[Notices | Avis](#)

[Employment Opportunities |
Offres d'emploi](#)

[Events & Activities |
Événements et activités](#)

Headlines | Manchettes

[Long-term, predictable
funding is missing piece
in city's budget](#)

Joanne Chianello
CBC News
November 10, 2016

['Nothing happened':
Ottawa arts groups still
waiting on city funding
promise](#)

Sandra Abma
CBC News
October 31, 2016

[Library and Archives
Canada to commemorate
the 20th anniversary of
the Royal Commission on
Aboriginal Peoples
through a new digitization
initiative](#)

Benjamin Ellis
Library and Archives
Canada
November 3, 2016.

[Goulbourn Museum
Curator Manager
Recognized by OMA](#)
November 4, 2016

Merci à tous ceux et celles qui ont assisté à l'Assemblée du Conseil du CHOO|COPO qui s'est tenue dans le Salon des Conseillers à l'Hôtel de Ville d'Ottawa. Et un merci tout special à *Conseiller Tobi Nussbaum* et *Conseiller Diane Deans* d'avoir prononcé des paroles de bienvenue, d'avoir apporté son soutien et de nous avoir rejoints pour une partie de la séance.

Nous avons été heureux d'avoir effectué des mises à jour durant cette année 2016 très occupée et productive et nous souhaiterions continuer cela en 2017 sur notre nouveau Plan Stratégique 2017-2021. Nous avons également été enchantés d'avoir comme hôte Jenna Richards du Conseil artistique d'Ottawa qui a effectué un rapport sur leur Projet de durabilité culturelle et qui a sollicité l'apport de nos membres sur les opportunités potentielles de partage de ressources dans la communauté culturelle d'Ottawa.

Les discussions et les connaissances de nos membres ont fourni un important feedback qui va nous aider à guider nos orientations stratégiques et initiatives à venir et à accomplir notre objectif d'améliorer continuellement les opportunités et les bénéfices de nos membres.

Catherine Lindquist, directrice générale

Notices | Avis

Call for Proposals: AOE Ottawa Arts Council

Deadline: November 21, 2016

AOE Arts Council is excited to launch the Call for Proposals from professional artists and arts groups for our special project: Neighbourhood Arts 150 - Celebrating Ottawa's Communities. This city-wide community arts engagement project for Canada 150 in 2017 will see artist-led projects celebrating with local residents what it means to be Canadian in 10 neighbourhoods across the City outside of the downtown core from East to West. The deadline for proposals is November 21st.

[More Information](#)

L'Appel de propositions : Le Conseil des Arts AOE

Date limite pour faire demande : le 21 novembre 2016

Le Conseil des Arts AOE annonce aujourd'hui l'Appel de propositions aux artistes professionnels pour « L'ART DES QUARTIERS 150 - Célébrons les collectivités d'Ottawa », un projet spécial d'engagement communautaire pour les arts dans le cadre de Canada 150. Divers projets dirigés par des artistes avec des résidents locaux pour célébrer en 2017 ce que cela signifie d'être Canadien seront dans une dizaine de quartiers de la Ville en périphérie du centre-ville de l'Est à l'Ouest. La date limite est le vendredi 21 novembre.

[Plus d'information](#)

2016 Update on CHIN Activities

CHIN would like to bring you up-to-date on the progress they have made, and how they are focusing their resources on those products and services that are of the greatest benefit to the greatest number of museums possible.

[More Information](#)

[Ottawa planning to light up New Year's Eve to kick off 2017](#)

CTV Ottawa

October 20, 2016

[Oilers shut out Jets 3-0 at Heritage Classic](#)

Jim Matheson

Ottawa Citizen

October 23, 2016.

[Around Town: Angela Hewitt takes centre stage at Mayor's Gala for the Arts](#)

Cardine Phillips

Ottawa Citizen

October 16, 2016.

Quick Links

[Council Members](#) | [Membres du Conseil](#)

[Become a Member](#) | [Devenir Membre](#)



[Bytown Days](#) | [Journées Bytown](#)



[Subscribe](#) | [Inscriver](#)



[Donate](#) | [Contribuer](#)

About | À Propos



Le point sur les activités du RCIP en 2016

À l'approche de la fin de 2016, j'aimerais vous informer sur les progrès que nous avons faits, et sur la meilleure façon de concentrer nos ressources sur les produits et services les plus avantageux pour le plus grand nombre de musées possible.

[Plus d'information](#)

Ottawa Festivals: Momentum613 Event & 20th Anniversary Celebration

Save the date!

Mark your calendars! Ottawa Festivals will be hosting a unique professional development and networking day + the 20th Anniversary celebration evening on November 29. Don't miss out on these member, partner and industry engagement events!

WHM Seeking Monuments, Memorials

The Workers' History Museum would like your help in compiling a list of all worker-related monuments in Ottawa and region.

These will be photographed, documented, researched, eventually appear as a feature on the website and perhaps inspire future projects. We would like you to let us know about any monuments, plaques, statues, historical sites or similar that you are aware of in Ottawa or in the region within a day's drive that commemorate any aspect of workers' lives, occupations, places of work, the industries that employed them, their employers, organized labour activism and figures, and social activism that would have improved workers lives.

Examples:

- Colonel By's Statue in Major's Hill Park
- Philemon Wright Bronze Portrait on Alexandre-Taché street in Gatineau
- Human Rights Monument and the Dorothy O'Connell Monument to Anti-Poverty Activism
- Irish Memorial near the Bytown Museum

Please send your recommendations in an email to our image archivist Paul Harrison at pnharri@rogers.com. Include a description, directions, and whatever else you know about the monument.

Le Musée de l'histoire ouvrière est à la recherche de monuments historiques et commémoratifs

Le Musée de l'histoire ouvrière lance un appel à tous afin de dresser une liste de tous les monuments liés aux travailleuses et travailleurs érigés à Ottawa ou dans la région.

Ces monuments seront photographiés, étudiés et documentés, pour ultimement faire l'objet d'une présentation spéciale sur notre site Web et, qui sait, inspirer de nouveaux projets. Nous vous invitons à nous informer de tout monument, plaque, statue, lieu historique ou autre se situant à Ottawa ou dans la région (à moins d'une journée de route) et qui commémore un aspect quelconque de la vie des travailleurs : emplois, lieux de travail, industries, employeurs, militantisme syndical et personnages clés, militantisme social, etc.

Exemples :

The Council of Heritage Organizations in Ottawa gratefully acknowledges the financial support of | Le Conseil des organismes du patrimoine d'Ottawa remercie le soutien financier de



- Statue du colonel By, parc Major's Hill
- Portrait en bronze de Philemon Wright, rue Alexandre-Taché (Gatineau)
- Monument des droits de la personne et monument commémoratif Dorothy O'Connell pour le militantisme antipauvreté
- Mémorial des Irlandais, près du Musée Bytown

Notre archiviste photographique, Paul Harrison, attend vos suggestions par courriel, à pnharri@rogers.com. Veuillez inclure une description, l'adresse et toute information pertinente au sujet du monument.

Employment Opportunities | Offres d'emploi

[Research Scientist - Vertebrate Zoology](#)

Canadian Museum of Nature
Closing Date: November 18

[Chercheur scientifique - zoologie des vertébrés](#)

Musée canadien de la nature
date limite : 18 novembre

[Gestionnaire des communications, du marketing et des projets spéciaux](#)

Muséoparc Vanier
date limite : 16 novembre

[Conservator \(Archaeology\)](#)

Canadian Heritage
Closing Date: November 14

Events & Activities | Évènements et activités

[Making a Traditional Penny Rug](#)

Saturday November 12
Mississippi Valley Textile Museum

[Whiskey Business](#)

Saturday November 12
Diefenbunker - Cold War Museum

[Yap & Yarn](#)

Sunday November 13
Goulbourn Museum

[Friends of the City of Ottawa Archives Annual General Meeting](#)

Sunday November 13
James K. Bartleman Centre

[Diefenbunker: Cold War Fortress](#)

Wednesday November 16
Ottawa Public Library

[Friends Forum](#)

Thursday November 17
Canadian War Museum

[Fall Social](#)

Saturday November 19
Sir Guy Carleton Branch, UELAC

[Open Paranormal Public Workshop](#)

Sunday November 27
Bytown Museum

[See all Events...](#) | [Voir plus d'événements...](#)